
Protokół Nr XXI/09 

z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 30 września 2009 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych, na podstawie listy obecności stwierdził,  obecność wszystkich radnych. 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko 

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Marek Jankowski  

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Grażyna Płonowska 

11. Leszek Franciszek Radulski 

12. Jan Szmurło 

13. Antoni Szpakowski 

14. Ryszard Wietoszko 

15. Feliks Aleksander Wróblewski 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1. Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2. Raisa Korsak-Bursa Kierownik KRUS w Bielsku Podlaskim  

3. Marek Markiewicz Pracownik KRUS w Bielsku Podlaskim 

4. Jerzy Chodorowski Projektant Miejscowego Planu Zagosp. Przestrz. Gm. Brańsk 

5. Tadeusz Januszewski Projektant Miejscowego Planu Zagosp. Przestrz. Gm. Brańsk 

6. Roch Andrzej Charyton Prezes LGD „Kraina Bobra” 

7. Stanisław Bolesta Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 

8. Zdzisław Gąsowski były dyrektor PG w Glinniku 

9. Ewa Zawadzka  dyrektor PG w Glinniku  

10. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

11. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

12. Józef Michałowski Dyrektor GZK 

13. Agnieszka Szmurło kier. Ref. Or 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Obrady XXI sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 9
00 

 dokonał otwarcia 

obrad XXI sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu gminy Brańsk, ul. 

Rynek 8, 17-120 Brańsk. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność podejmowanych uchwał. Przewodniczący Rady powitał przybyłych na posiedzenie 

radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, że radni otrzymali w 

ustawowym terminie w formie pisemnej zaproszenie na sesję z porządkiem obrad i projektami 
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uchwał. Zwrócił się o ewentualne zgłaszanie wniosków i propozycji zmian lub poprawek do 

porządku.  

 Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 22 września 2009 r. otrzymał wniosek od wójta 

gminy w sprawie wprowadzenia do porządku dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie: 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Uchwała ta jest 

końcowym efektem prac nad sporządzeniem zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk.  Uzyskano już wszystkie stosowne opinie i uzgodnienia, w tym 

zgodę Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na przeznaczenie gruntów rolnych kl. III
b
 na cele 

nierolnicze, zwłaszcza tych, które zakupiono na potrzeby rekreacyjne przy zbiorniku wodnym na 

„Otapach”. Inwestycje podjęte po zatwierdzeniu zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, wpłyną pozytywnie na rozwój gospodarczy gminy jak też właścicieli 

nieruchomości, którzy wnioskowali o zmianę planu.  

 Wójt Gminy zgłosił wniosek o zamianę punktów porządku  z pkt.5 - przekazanie informacji 

przez Kierownika KRUS w Bielsku Podlaskim przenieść do pkt. 9 (Pani Kierownik KRUS jest 

na sesji w Orli i dojedzie później) wówczas pozostałe punkty przesuną się o jedną pozycję w 

górę oraz w pkt. 10 zmienić  kolejność podejmowania uchwał. W punkcie 10a) wprowadzić  

uchwałę w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk, w pkt.10b) uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, kolejność pozostałych pozostawić bez zmian. 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do 

porządku sesji projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk. Rada Gminy głosami 15 - za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

poprawkę przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek wójta o 

zmianę kolejności punktów i kolejności podejmowania uchwał. Rada Gminy głosami 15 - za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawkę przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady odczytał 

porządek sesji po wprowadzonych poprawkach w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Informacja o projekcie LGD „Kraina Bobra” z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich (FIO) pt. 

„Aktywność mieszkańców sposobem na rozwój Małych Ojczyzn” 

6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 

7. Przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2009 

roku.  

8. Przedstawienie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

do Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy za 2008 rok. 

9. Przekazanie informacji przez Kierownika KRUS w Bielsku Podlaskim. 

10. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk, 

b) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

c) zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Ruda Śląska w sprawie likwidacji 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w 

Rudzie Śląskiej z siedzibą przy ul. Lipa 2, 

d) potrzeby pilnej nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela, 

e) zmiany Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r, 

f) zmian w budżecie gminy na 2009 r. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 
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Ad.3 Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XX sesji  Rady Gminy był dostępny 

w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się z 

pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania, uwagi do protokołu. Wobec  braku pytań i uwag 

poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania.  

 

Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

Następnie Wójt Gminy poinformował, że z dniem 31 sierpnia 2009 roku Pan Zdzisław Gąsowski 

Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Glinniku na własną prośbę odszedł na emeryturę.  

Podziękował Panu Zdzisławowi Gąsowskiemu za wieloletnią bardzo owocną współpracę oraz 

wzorowe wypełnianie obowiązków na stanowisku dyrektora Publicznego Gimnazjum w Glinniku. 

Pani Agnieszka Szmurło Kir. Ref. Or  przedstawiła informację o pracy Pana Gąsowskiego na 

terenie gminy Brańsk: „Pan Zdzisław Gąsowski na terenie Gminy Brańsk pracował od 1981 r. Na 

początku jako nauczyciel w Szkole Podstawowej w Świrydach, później pełnił funkcję dyrektora 

niniejszej placówki, a od 1 września 1999r. do 31 sierpnia 2009 r. pełnił funkcję dyrektora 

Publicznego Gimnazjum w Glinniku. 

   Pan Gąsowski doskonale kierował Publicznym Gimnazjum im. Jana Pawła II w Glinniku. 

Prowadził stałe działania zmierzające do poprawy stanu technicznego budynku szkolnego. W 

placówce przeprowadzono remont korytarzy i sal lekcyjnych, zaadoptowano niewykorzystane 

pomieszczenia szkolne, została utworzona i wyposażona w sprzęt sportowy salka korekcyjna. 

Dzięki jego staraniom Publiczne Gimnazjum w Glinniku otrzymało pracownię komputerową z 

Europejskiego Funduszu Społecznego, uczestniczyło w programie zwiększania szans edukacyjnych 

i życiowych dzieci oraz młodzieży wiejskiej „Szkoła Marzeń”, dzięki któremu uczniowie korzystali 

z kół zainteresowań, wycieczek, dodatkowych zajęć. W gimnazjum zostało uruchomione 

dożywianie, wielu uczniów korzysta z nieodpłatnych obiadów. Pod nadzorem Pana Gąsowskiego 

została zorganizowana uroczystość nadania Publicznemu Gimnazjum imienia Ojca Świętego – Jana 

Pawła II oraz uroczystość wręczenia sztandaru szkole. Szkoła bardzo aktywnie rozwija w 

młodzieży zainteresowanie życiem i nauczaniem Ojca Świętego. 

   Dyrektor potrafił dobrze układać współpracę z rodzicami i społecznością. Twórczo i pozytywnie 

wpływał na rozwój placówki na płaszczyźnie administracyjnej oraz dydaktyczno - wychowawczej. 

Gimnazjum pod jego kierownictwem było bardzo dobrze oceniane przez organ sprawujący nadzór 

pedagogiczny – Kuratorium Oświaty w Białymstoku. W kontaktach z nauczycielami, uczniami i 

rodzicami prezentował kulturę i takt pedagogiczny, nikomu nie odmówił dobrej rady i pomocy.  

   Praca nauczyciela i pełnienie funkcji dyrektora szkoły nie należą do najłatwiejszych. Pan 

Zdzisław Gąsowski jest osobą, z którą współpraca przebiegała bez zastrzeżeń, osobą, która wniosła 

wkład w wychowanie wielu pokoleń młodzieży”.  

   Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Gminy wręczyli Panu Gąsowskiemu podziękowanie i 

kwiaty. 

   Pan Zdzisław Gąsowski również podziękował Panu Wójtowi Gminy, radnym, Panu Sekretarzowi 

Gminy, Pani Skarbnik Gminy, kierownikom jednostek organizacyjnych Panu Dyrektorowi GZK, 

Pani Dyrektor GOUK, Pani Kierownik GOPS, wszystkim kierownikom referatów, pracownikom 

urzędu a zwłaszcza Pani Sakowicz prowadzącej kiedyś sprawy oświaty, Pani Michałowskiej 

obecnie zajmującą się oświatą oraz sołtysom gminy za bardzo dobrą współpracę, na których pomoc 

zawsze mógł liczyć. Szczególne podziękowania skierował do Pana Wójta, który przed kilkoma laty 

zaufał Panu Gąsowskiemu zatrudniając Go w szkole podstawowej na terenie gminy a następnie 

powierzając odpowiedzialne stanowisko Dyrektora Publicznego Gimnazjum w Glinniku. Pan 

Gąsowski podziękował za tak miłe słowa skierowane pod jego adresem jednak zauważył, że nie 

wszystkie osiągnięcia i sukcesy, o których mówiła Kierownik Ref. Or Pani Szmurło były tylko Jego 

sukcesami i zasługami ale w dużej mierze zasługami Pana Wójta, który, występował z inicjatywą, 

podpowiadał był koordynatorem większości podejmowanych działań dotyczących gimnazjum min. 
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nadania imienia Jana Pawła II szkole, sztandaru, remontu budynku itp. Pan Gąsowski złożył 

życzenia Panu Wójtowi aby jak najdłużej kierował Gminą Brańsk, gdyż za kadencji Wójta 

Jaworowskiego zauważa się duży postęp na terenie całej gminy, w każdej dziedzinie w porównaniu 

do gmin sąsiednich. Wykonano dużo zadań. inwestycji, przeprowadzono wiele remontów. Radnym 

Gminy życzył dalszych trafnie podejmowanych decyzji dla dobra wszystkich mieszkańców. 

   W dalszym przebiegu obrad Wójt Gminy poinformował, że od 1 września 2009 roku Pani Ewie 

Zawadzkiej zostało powierzone pełnienie obowiązków dyrektora Publicznego Gimnazjum im. Jana 

Pawła II w Glinniku. W imieniu własnym, radnych i wszystkich uczestników sesji złożył życzenia 

wielu sukcesów zawodowych na powierzonym stanowisku, spełnienia obranego celu oraz aby 

podejmowany trud był źródłem satysfakcji i społecznego uznania, aby na koniec pracy równie 

dobrze można było powiedzieć o pracy Pani Zawadzkiej jak o pracy Pana Gąsowskiego. Następnie 

wręczył pismo „powierzenie pełnienia obowiązków dyrektora” oraz kwiaty.  

   Pani Ewa Zawadzka powiedziała, że powierzenie Jej pełnienia funkcji dyrektora gimnazjum 

odczytuje jako wyróżnienie i zaufanie. Obiecała sprostać wszystkim wyzwaniom, pracę i misję jaka 

została jej powierzona wykonać dobrze. 

Następnie Wójt Gminy podziękował Pani Zdzisławie Maksymiuk Prezes Banku Spółdzielczego w 

Brańsku za sponsorowanie uroczystości obchodów 70-tej rocznicy wybuchu II Wojny Światowej, 

która odbyła się w dniach 12-13 września 2009 r. na terenie gminy. W dowód wdzięczności 

wręczył album ze zdjęciami  z obchodów tej uroczystości w Domanowie i koło pomnika w 

Olszewie. 

Pani Prezes Maksymiuk podziękowała za tak wspaniałe wyróżnienie. 

Ad. 5)  Informację o  projekcie LGD „Kraina Bobra” z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich (FIO) 

pt. „Aktywność mieszkańców sposobem na rozwój Małych Ojczyzn” przedstawił Pan Andrzej 

Charyton Prezes LGD, powiedział m.in.  „ Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania (LGD) 

„Kraina Bobra” jako nowe partnerstwo publiczno-prywatne funkcjonuje w ramach Programu 

LEADER+,  opracowało Lokalną Strategię Rozwoju (LSR) na której realizację w okresie 2009-

2013 otrzyma kwotę ok. 8 mln. zł. Terenem działania partnerstwa jest obszar 10 gmin 

województwa podlaskiego, które są jego członkami tj. miasto Brańsk, i gminy: Brańsk, 

Ciechanowiec, Czyżew Osada, Klukowo, Kulesze Kościelne, Nowe Piekuty, Rudka, Szepietowo i 

Wysokie Mazowieckie. Biuro LGD powstało w urzędzie gminy Wysokie Mazowieckie. Władzami 

Stowarzyszenia LGD są: Walne Zebranie Członków,  Zarząd, Rada i Komisja Rewizyjna. 

   Pierwszymi środkami, którymi stowarzyszenie będzie mogło dysponować są pieniądze zdobyte 

na projekt pt. „Aktywność Mieszkańców Sposobem Na Rozwój Małych Ojczyzn” z Programu 

Operacyjnego Funduszu Inicjatyw Obywatelskich 2009r. jest to ok. 40tys. złotych. 

   Projekt ma na celu aktywizację społeczności z terenu działania LGD „Kraina Bobra”. 

Przybliżenie zasad partnerstwa trójsektorowego i polskiego modelu ekonomii społecznej oraz 

upowszechnianie zasad wdrażania Lokalnej Strategii Rozwoju poprzez realizację 10 szkoleń dla 

150 osób, warsztaty z zakresu podnoszenia umiejętności interpersonalnych dla wyłonionej grupy 10 

animatorów społeczności lokalnej, wyjazd studyjny animatorów administracji projektu, organów 

LGD dla 16 osób. Ponadto został utworzony punkt konsultacyjny, w którym przewidziany jest 

udział 350 osób zamieszkałych obszar LGD. 

Głównym celem zadania jest zwiększenie udziału organizacji pozarządowych w realizacji zadań 

publicznych przy ścisłej współpracy z sektorem publicznym i sektorem gospodarczym.  

LGD utworzyło również Punkt Konsultacyjny, który jest zlokalizowany w siedzibie Podlaskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie. W punkcie tym informacji z zakresu partnerstwa 

trójsektorowego, roli organizacji pozarządowych w realizacji zadań publicznych, szczegółowej 

procedury zakładania stowarzyszeń, wdrażania LSR udzielać będą doświadczeni doradcy. 

Nieodzownymi narzędziami pracy w punkcie będą materiały dydaktyczne, LSR na płytach CD, 

szereg publikacji oraz portale internetowe. 

   Pierwsze ruszą małe projekty i wnioskodawcy na ich realizacje będą musieli zabezpieczyć własne 

środki albo zaciągnąć kredyt później nastąpi prefinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego lub 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Do obsługi projektów wyłoniono Bank 
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Spółdzielczy w Brańsku, który również ma w zamiarach przystąpienie do LGD. 

Radni nie zgłaszali pytań do przedstawionej informacji. 

 

Ad.6)  Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni w sierpniu otrzymali w formie pisemnej informację z 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 r. mieli więc czas na zapoznanie się z jej treścią nie 

zachodzi potrzeba jej czytania na sesji. Poprosił radnych o ewentualne zgłaszanie pytań, uwag co do 

wykonania budżetu jeżeli coś jest niejasne.  

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował „ informacja z wykonania budżetu gminy została 

przygotowana dobrze i dlatego nie rodzi pytań. Od jej spisania wiele się zmieniło, dużo zadań już 

zostało wykonanych, w realizacji niektórych wystąpiły drobne niedociągnięcia chociażby budowa 

drogi w Popławach, dopiero teraz otrzymaliśmy projekt. Z budową drogi w Załuskich Kościelnych 

również wystąpił problem na etapie projektowania. Czasami przy małych zadaniach trzeba trochę 

poczekać, ponieważ  projektanci nie mają czasu na drobne rzeczy, gdyż im się to nie opłaca 

finansowo, robią je przy okazji a w Załuskich dodatkowo wynikł problem z działkami, o którym już 

Państwa wcześniej informowałem. Po podziale i zmianie numeracji działek na nowo należy 

wykonać projekt budowy drogi. Ustaliłem z Kierownikiem Referatu Budownictwa, że w 

najbliższym czasie kiedy otrzymamy pozwolenie na budowę, ogłosimy przetargi na te dwa zadania 

z określeniem terminu ich wykonania w przyszłym roku. Być może uda się nam coś jeszcze 

wykonać w tym roku ale to będzie zależało od warunków atmosferycznych. Został już 

rozstrzygnięty przetarg na remont świetlic wiejskich na które złożyliśmy wnioski o środki unijne i 

zostały one rozpatrzone pozytywnie tj. w miejscowościach: Patoki, Kiersnowo, Spieszyn, Holonki i 

Mień. Przybliżony termin wykonania remontów - maj 2010 roku. Zaplanowany remont boisk w 

miejscowościach: Mień, Świrydy i Oleksin wykonamy do listopada bieżącego roku. Wymieniliśmy 

w tym roku bardzo dużo okien w świetlicach i remizach OSP, już wykonaliśmy drogę Kiersnowo –

Pace”. 

Przewodniczacy Rady poinformował, że jednen z mieszkańców gminy pytał o budowę mostu 

na rzece Bronka, gdyż słyszał plotki, że budowa została wstrzymana gdyż wójt nie ma pieniedzy na 

jego budowę. 

   Głos zabrał Wójt Gminy …” Jak Państwo na pewno pamiętacie zadanie „Przebudowa drogi 

gminnej od granicy Miasta Brańsk ( ul. Boćkowska) w kierunku miejscowości Kiersnowo ( do 

skrzyżowania ) oraz wieś Kiersnówek i most na rzece  Bronka” będzie realizowane w III etapach. I 

etap to budowa mostu wraz z dojazdami do mostu z obu stron, II etap wylanie pierwszej warstwy 

asfaltu na odcinku od ul. Boćkowskiej w Brańsku do Kiersnowa przez wieś Kiersnówek i do drogi 

krajowej,  oraz III etap to położenie II warstwy asfaltu na w/w odcinku. Firma, która prowadzi 

budową mostu przygotowała podpory i zalała beton. Miejsce jest zabezpieczone i oznakowane. 

Obecnie w Czeremsze jest przygotowywane i odpowiednio impregnowane drewno na most, co 

zajmie trochę czasu. Zrobiliśmy drugie projekty na położenie asfaltu od ul. Boćkowskiej do mostu 

odcinek ok. 300m i dalej  za mostem. Pan Dyrektor Michałowski wykona na tych odcinkach 

podbudowę a Firma MAKSBUD wyleje asfalt. Krążace informacje o których mówi 

Przewodniczący Rady, że gmina nie ma pieniędzy, na skończenie inwestycji i dlatego na razie nic 

się nie robi, to są tylko plotki rozpowszechniane przez niektórych mieszkańców  miasta Brańsk”. 

 

Ad.7)  Przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2009 

roku.  

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja była w materiałach na sesję, radni się z nią 

zapoznali więc nie ma potrzeby jej czytania. Zwrócił się do radnych o zadawanie pytań. 

Radni pytań nie zgłosili (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 8) Wójt Gminy przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2008 rok 

złożonych do Wójta przez Sekretarza, Skarbnika i Kierowników jednostek organizacyjnych. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez radnych za 2008 rok.  

Radni i kierownicy nie zgłaszali zapytań do informacji./ obie informacje w załączeniu do 

protokołu/. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach od godz.10
40 

- 11
00 

podczas której radni, sołtysi i  

goście zaproszeni mogli obejrzeć prezentację zdjęć z uroczystości gminnych, które odbyły się w 

bieżącym roku m.in.  z Dożynek Diecezjalnych w Brańsku, Dożynek Wojewódzkich w Wysokiem 

Mazowieckiem, 25-lecia Kapłaństwa Ks. prof. dr hab. Tadeusza Syczewskiego Honorowego 

Obywatela Gminy Brańsk, Dnia Strażaka, uroczystości obchodów 70-tej rocznicy wybuchu II 

Wojny Światowej i Bitwy pod Domanowem i pod Olszewem. 

Ad.9)  Pani Raisa Korsak-Bursa Kierownik KRUS w Bielsku Podlaskim poinformowała, że Gmina 

Brańsk jest gminą rozwijającą się z najmniejszym zadłużeniem mieszkańców wobec KRUS. 

Wspomniała również, że jako jedna z nielicznych gmin wzorowo przygotowała i przekazała do 

KRUS karty ubezpieczonych. Następnie przekazała informacje o zmianie ustawy z dnia 24 kwietnia 

2009 r., o ubezpieczeniu społecznym rolników (Dz.U. z 2009 r. Nr 79 poz. 667), która weszła w 

życie z dniem 1 października tego roku. (treść omówionych zmian w załączeniu do protokołu). 

   Pan Marek Markiewicz pracownik KRUS prowadzący sprawy prewencji i wypadkowości w 

KRUS w Bielsku Podlaskim przekazał informacje na temat  ilości wypadków w gospodarstwach 

rolnych. W ubiegłym roku do KRUS w Bielsku Podlaskim było zgłoszonych ogółem 118 

wypadków, w tym roku liczba wypadków się zwiększyła i wynosi 123. Na terenie gminy Brańsk 

liczba wypadków się zmniejszyła w ubiegłym roku było 32, obecnie 28.  Następnie Pan 

Markiewicz poinformował, że wypadek można zgłosić osobiście, telefonicznie i na piśmie bez 

zbędnej zwłoki. Uprawnienia poszkodowanego do świadczeń odszkodowawczych ustala się na 

podstawie postępowania dowodowego w celu wyjaśnienia okoliczności i przyczyn wypadku, 

przeprowadzonego przez upoważnionego pracownika KRUS.  

Postępowanie wszczyna się po ustaleniu, że poszkodowany był w dniu wypadku ubezpieczony. 

Zgłoszenie wypadku jest równoczesnym zgłoszeniem roszczenia o jednorazowe odszkodowanie. 

W razie wypadku śmiertelnego, przyjmujący zgłoszenie poucza osobę zgłaszającą o konieczności 

złożenia przez rodzinę poszkodowanego wniosku o jednorazowe odszkodowanie.  

Poszkodowany lub inna osoba dokonująca zgłoszenia, powinna:  

 zabezpieczyć – w miarę możliwości - miejsce wypadku i związane z nim przedmioty oraz 

udostępnić je w takim stanie przeprowadzającym postępowanie w celu wyjaśnienia 

okoliczności i przyczyn wypadku;  

 wskazać świadków wypadku;  

 dostarczyć posiadaną dokumentację leczenia;  

 udzielić informacji i pomocy przeprowadzającym postępowanie w celu wyjaśnienia 

okoliczności i przyczyn wypadku.  

Po przeprowadzeniu postępowania, nie później niż w ciągu 14 dni od wyjaśnienia ostatniej 

okoliczności pozwalającej na ustalenie przyczyn, pracownik KRUS sporządza w dwóch 

egzemplarzach protokół powypadkowy. Jeden egzemplarz doręcza poszkodowanemu albo 

uprawnionemu członkowi jego rodziny. Protokół stanowi podstawę do uznania bądź nie uznania 

określonego zdarzenia za wypadek przy pracy rolniczej. 

Poszkodowany lub uprawniony członek jego rodziny może wnieść do protokołu zastrzeżenia.  

Osoba uprawniona do ubiegania się o odszkodowanie  z tytułu stałego lub długotrwałego 

uszczerbku na zdrowiu albo śmierci wskutek wypadku przy pracy rolniczej powinna złożyć 

wniosek o jednorazowe odszkodowanie na formularzu KRUS SR-23. Jednorazowe odszkodowanie 

za 1% długotrwałego uszczerbku na zdrowiu obecnie wynosi 470,00 zł. 
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   Rolnik, który uległ wypadkowi lub choruje  po dostarczeniu zwolnienia lekarskiego może 

otrzymać zasiłek chorobowy. Zasiłek chorobowy przysługuje ubezpieczonemu (rolnikowi, jego 

małżonkowi, domownikowi), który wskutek choroby jest niezdolny do pracy nieprzerwanie co 

najmniej przez 30 dni, nie dłużej jednak niż przez 180 dni. Jeżeli po wyczerpaniu 180-dniowego 

okresu zasiłkowego ubezpieczony jest nadal niezdolny do pracy, a w wyniku dalszego leczenia i 

rehabilitacji rokuje odzyskanie zdolności do pracy, okres zasiłkowy przedłuża się na czas niezbędny 

do jej przywrócenia, nie dłużej niż o dalsze 360 dni. Podstawą do przyznania i wypłaty zasiłku 

chorobowego z tytułu czasowej niezdolności do pracy trwającej ponad 180 dni jest orzeczenie 

wydane przez lekarza rzeczoznawcę KRUS (w I instancji) lub komisję lekarską (w II instancji).    

Zasiłek chorobowy za każdy 1 dzień niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym wynosi 10,00 

zł (od 24.06.2009 r.). Prawo do zasiłku chorobowego ulega przedawnieniu po upływie 6 miesięcy 

od ostatniego dnia okresu, za który przysługuje. 

 

   Pan Marek Markiewicz przekazał również radnym i sołtysom obecnym na sesji broszury 

dotyczące: 

- zasad ochrony zdrowia i życia w gospodarstwie rolnym 

- chorób odzwierzęcych można się ustrzec 

- bezpieczna obsługa zwierząt gospodarskich 

- bezpieczna praca z chemicznymi środkami ochrony roślin. 

 

Ad. 10) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego 

Oświaty Budownictwa i Transportu na swym posiedzeniu w dniu 29 września 2009r. analizowała 

projekty uchwał na dzisiejszą sesję i wszystkie zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 10a) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Następnie Pan 

Tadeusz Januszewski projektant Miejscowego Planu Zagosp. Przestrz. Gm. Brańsk przedstawił 

uzasadnienie do uchwały. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

chwały. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXI/175/09 w sprawie zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. / uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokółu/. 

Ad. 10b) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Następnie Pan Tadeusz Januszewski projektant 

Miejscowego Planu Zagosp. Przestrz. Gm. Brańsk przedstawił uzasadnienie do uchwały. Wobec 

braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu brało 

udział 15 radnych. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła 

Uchwałę Nr XXI/176/09 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk.  / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 10c) Inspektor w Ref. Or Alina Adamczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Ruda Śląska w sprawie likwidacji Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej z siedzibą przy ul. 

Lipa 2. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu 

brało udział 15 radnych. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła 

Uchwałę Nr XXI/177/09 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Ruda 

Śląska w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala 

Miejskiego w Rudzie Śląskiej z siedzibą przy ul. Lipa 2. / uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokółu/. 
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Ad. 10d) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie potrzeby pilnej nowelizacji 

ustawy Karta Nauczyciela łącznie z uzasadnieniem. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu brało udział 14 radnych. ( nieobecny 

podczas głosowania radny Franciszek Gawina) Rada Gminy głosami 13-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 1 podjęła Uchwałę Nr XXI/178/09 w sprawie potrzeby pilnej nowelizacji 

ustawy Karta Nauczyciela / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 10e) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2009r. łącznie z uzasadnieniem. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu brało udział 14 radnych ( nieobecny podczas 

głosowania radny Franciszek Gawina). Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXI/179/09 w sprawie zmiany Planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2009r. / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 10f) Pani Zdzisława Iwańczuk – Skarbnik Gminy zwróciła się do Rady Gminy o przyjęcie 

dodatkowych zmian do przedłożonego wcześniej projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2009 r. W wyniku zaproponowanych zmian nastąpiło zwiększenie dochodów 

budżetowych o kwotę 108 216zł i zwiększenie wydatków budżetowych o kwotę 108 216zł, 

zmniejszenie wydatków budżetowych o kwotę 3 103 070zł i zwiekszenie wydatków budżetowych o 

kwotę 2 120 078zł. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych. Za przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych -0, głosów wstrzymujących -0. 

( nieobecny podczas głosowania radny Franciszek Gawina). Pani Skarbnik odczytała projekt 

uchwały wraz z zaproponowanymi zmianami. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r. W 

głosowaniu wzięło udział 14 radnych ( nieobecny podczas głosowania radny Franciszek Gawina) 

Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXI/180/09 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r. / uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokółu/. 

 

Ad. 11) Brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.12)  Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.13) Sprawy różne:  

 

 Wójt Gminy poinformował, iż mieszkańcy wsi Mień zgłosili prośbę odczytania na 

dzisiejszej sesji podania wniesionego do urzędu gminy o zawarcie porozumienia  ze 

Starostwem w Bielsku Podlaskim na wykonanie asfaltowania  drogi powiatowej -  ul. 

Sienkiewicza w Mniu. Wójt zauważył, że to podanie powinno być skierowane do Starosty a 

nie do Wójta gdyż dotyczy drogi powiatowej. Niemniej wójt widzi potrzebę wykonania tej 

drogi i zaapelował do mieszkańców o szukanie poparcia dla tej inwestycji w Starostwie i u  

radnych powiatowych, którzy mają wpływ na ujmowanie zadań w budżecie Powiatu. Jeżeli 

będzie możliwość dofinansowania wójt w odpowiednim czasie podejmie stosowne kroki. 

- Głos w powyższej sprawie zabrał radny z Mnia - Sylwester Bobel,  mówiąc …” podanie o 

asfaltowanie ul Sienkiewicza w Mniu leży w Starostwie już trzy lata, radni również obiecali 

przychylić się do prośby mieszkańców i nic się nie dzieje. Widząc, że ul. Piłsudskiego 

planowana jest do budowy, mieszkańcy szukają wsparcia u Wójta dla w/w inwestycji, nie 

rozróżniając, że ul. Piłsudskiego to droga gminna, a ul. Sienkiewicza to droga powiatowa”.  

 Radny Sylwester Bobel zapytał, w jaki sposób można rozebrać stare WC koło szkoły? 

- Odpowiedzi udzielił wójt gminy informując, że tą sprawą powinni zająć się sami 
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mieszkańcy w ramach prac społecznych. 

 Pan Józef Michałowski Dyrektor GZK poinformował, że w dniach 19-23 października 2009 

r firma zajmująca się odbiorem folii przeprowadzi jej zbiórkę na terenie gminy. Odpłatność 

od jednego rolnika 10zł. Folia musi być posegregowana a szpagat spakowany w worki. 

 Pan Józef Michałowski Dyrektor GZK poinformował również, że w dniach 1-8 października 

br.  w hydroforni w Domanowie będą wymieniane złoża. Sprawę będzie nadzorować Stacja 

Sanitarno Epidemiologiczna z Bielska Podlaskiego, w tym czasie mieszkańcy otrzymają 

wodę nieuzdatnioną, dlatego też do spożycia należy ją przegotować. 

 Wójt Gminy przypomniał, że wszystkie gospodarstwa powinny mieć podpisane umowy na 

odbiór śmieci. W najbliższych dniach Firma MPO zaproponuje mieszkańcom gminy swoje 

usługi. Od 2010 roku na terenie gminy będą zamknięte wszystkie wysypiska śmieci. 

 Wójt Gminy poinformował, że w najbliższym czasie zostanie zmieniona struktura 

Gminnego Zakładu Komunalnego w Brzeźnicy. Zostanie powołana służba drogowa i 

ochrony środowiska. Pracownicy będą czuwać nad przestrzeganiem przepisów o ochronie 

środowiska i naszych wewnętrznych uregulowań w tym zakresie. Na szczeblu 

wojewódzkim jest już powołany „Pion Kontroli” związany z ochroną środowiska. 

 

Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12
20 

 zamknął 

obrady XXI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 

 

 

 


